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Zastupitelstvo města  schválilo: 

• Vyhlášení grantového programu na podporu akti-

vit pořádaných pro veřejnost a propagujících Město 

Nová Včelnice na rok 2009. Termín příjmu  žádostí o 

grant se stanovuje do 27. 2. 2009.

• Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2009 o zřízení 

městské policie ve městě Nová Včelnice.

• Výroční zprávu o činnosti základní školy v roce 

2007/2008.

• Předloženou smlouvu o poradenství k DPH s 

Ing. Karlem Ondráškem a pověřuje starostu města 

podpisem této smlouvy.

• Dotační projekt Zřízení městského kamerového 

systému v Nové Včelnici – I. etapa s vyčleněním 

vlastní spoluúčasti ve výši 316 097,- Kč.

• Manažera prevence kriminality Ing. Karla Dvořáka.

Zastupitelstvo města  neschválilo: 

• Odměny neuvolněným členům zastupitelstva dle 

návrhu v souladu s nařízením vlády č.20/2009 Sb. ze 

dne 23. 1. 2009. 

Zastupitelstvo města bere na vědomí: 

• Zvýšení odměny za výkon funkce uvolněného sta-

rosty města panu Jaroslavu Hřebíkovi v nárokové 

výši dle nařízení vlády č.20/2009 Sb. ze dne 23. 1. 

2009 s účinností od 1. 2. 2009.

Informace z 24. zasedání Zastupitelstva města 

Nová Včelnice, konaného dne 28. ledna 2009

Počet obyvatel celkem 2376 z toho muži 1164 a ženy 1212

Počet přihlášených 47, z toho muži 24 a ženy 23 

Počet odhlášených 68, z toho muži 34 a ženy 34

Počet narozených dětí 29, z toho  chlapců 15, děvčat 14

Počet zemřelých 19, z toho  muži 9, ženy 10

Pobyt v rámci Nové Včelnice změnilo 46 občanů

Počet uzavřených sňatků novovčelnických občanů 13

Počet rozvedených manželství 4 

Jana Štěpánová, evidence obyvatel

Statistika v evidenci obyvatel 

k 31. 12. 2008 - Nová Včelnice 

Rybáři z Nové Včelnice pořádají

tradiční  

Merendu
6. března od 20 hodin v sále „U Žida“

Hudba k tanci a poslechu pro všechny generace
.

Zápis do mateřské školy
Dne 29. 4. 2009 proběhne v průběhu celého dne 

zápis dětí do místní mateřské školy. Zapisovány 

budou děti, které v tomto školním roce dovrší věk 

3 – 6 let, tedy narozené od 1. 9. 2003 do 31. 8. 2007. 

Nezapomeňte přihlásit všechny děti pro které chce-

te umístění ve školním roce 2009/2010, protože MŠ 

bývá naplněna a příjem dětí v průběhu školního 

roku není možný.

Více o mateřské škole i zápisu se dozvíte na 

www.ms-novavcelnice.cz.

Mateřská škola by chtěla zároveň poděkovat panu 

Ing. Marku Strnadovi za sponzorský dar pro děti, kte-

rý nám byl předán koncem roku 2008.   Vedení MŠ
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Kulturní a sportovní akce v Nové Včelnici 2009

Březen 

6. března – od 20 hodin – sál “U Žida” - Merenda – 

pořádá Český rybářský svaz, MO Nová Včelnice

12. března –16 hodin - klubovna hasičů – beseda na 

téma “Ochrana a bezpečnost seniorů a kamerový 

systém”s ppr. Ninou Roubíkovou z obvodního oddě-

lení Jihočeské Policie Jindřichův Hradec – pořádá 

SPCCH v ČR, o. s. základní organizace Nová Včelnice

14. března – sportovní hala – Krajský přebor nejmlad-

ších atletů Jihočeského kraje v halové atletice – pořá-

dá TJ Nová Včelnice, oddíl atletiky

19. března – plavání “bazén” – Třeboň – pořádá STP, 

základní organizace Nová Včelnice

26. března – výroční členská schůze STP, základní 

organizace Nová Včelnice

Duben 

3. dubna – od 17 hodin – Noc s Andersenem – Vítání 

jara – Lampiónový průvod – pořádá Městská knihov-

na Nová Včelnice

4. dubna – od 19 hodin – Zábava SRPŠ – restaurace “U 

Žida” – hraje Generace – pořádá Sdružení rodičů při 

Základní a mateřské škole Nová Včelnice

16. dubna - plavání “bazén” – Třeboň – pořádá STP, 

základní organizace Nová Včelnice

18. dubna – rybářské závody pro mládež – pořádá 

místní organizace ČRS Nová Včelnice

19. dubna – od 17 hodin – kostel Nanebevzetí Panny 

Marie – Jarní koncert - Trumpet Tune – pořádá kultur-

ní komise a MK

30. dubna – sraz u Nechyby – 2. velký slet čarodějnic 

– pořádá Sdružení rodičů při Základní a mateřské ško-

le a místní organizace ČSŽ Nová Včelnice

30. dubna – Stavění máje – pořádá SDH Nová Včelni-

ce, kulturní komise a MK

??? – klubovna hasičů – lékařská přednáška – pořádá 

SPCCH v ČR, o. s. základní organizace Nová Včelnice

??? - Daří se mi výborně aneb dobrý večer – divadlo J. 

Rosáka z Prahy, v KD Kamenice nad L.- pořádá SPCCH 

v ČR, o. s. základní organizace Nová Včelnice

Květen 

1. května – nádvoří Nechyby – Prvomájové posezení 

– pořádá místní organizace ČSSD 

2. května – rybářské závody Kozlov – pořádá místní 

organizace ČRS, Nová Včelnice

2. května – sportovní hala – Přípravky ve sportovní 

gymnastice – pořádá TJ Nová Včelnice, oddíl gym-

nastiky

4. května – výlet do Žirovnice na výstavu Zahrada 

Vysočiny – pořádá SPCCH v ČR, o. s. základní organi-

zace Nová Včelnice

8. května – pokládání věnců u památníku obětem I. a 

II. světové války

9. května – sportovní stadion -   10:00 -  I. kolo KP 

družstev  mladšího žactva – pořádá TJ Nová Včelnice 

– oddíl atletiky

11. května – klubovna hasičů – Den matek – pořádá 

SPCCH v ČR, o. s. základní organizace Nová Včelnice

14. května – plavání “bazén” – Třeboň – pořádá STP, 

základní organizace Nová Včelnice

19. května – sportovní hala – závody v dětském aero-

biku – pořádá TJ Nová Včelnice, oddíl aerobiku

25. května – atletický stadion – 2. ročník atletického 

sedmiboje – pořádá TJ Nová Včelnice, volejbalový 

oddíl

31. května – atletický stadion -   10:00 - Přebor JČ kra-

je  DOROST a NEJMLADŠÍ ŽACTVO – pořádá TJ Nová 

Včelnice – atletický oddíl

??? – hokejbalové hřiště – Kuličkiáda a malování na 

chodník – pořádá kulturní komise a MK

??? - Country mám rád – hudební pořad skupiny Mara-

cas a J. Náhlovského, v KD Kamenice nad L. - pořádá 

SPCCH v ČR, o. s. základní organizace Nová Včelnice

Červen 

11. června - plavání “bazén” – Třeboň – pořádá STP, 

základní organizace Nová Včelnice

20. června -  sportovní stadion - 10:00 -  III. kolo KP 

družstev mužů a žen – pořádá TJ Nová Včelnice 

– atletický oddíl

26. – 27. června – Brisk Rallye – pořádá Radouň Motor-

sport

??? – sportovní hřiště - Pohár rozhlasu – pořádá TJ 

Nová Včelnice, oddíl atletiky

??? – sportovní areál – Dětský den s Poštovní spořitel-

nou - pořádá Sdružení rodičů při Základní a mateřské 

škole a místní organizace ČSŽ Nová Včelnice, SDH 

Nová Včelnice a oddíl skautů Nová Včelnice

??? - Návštěva zámku v Kamenici nad L. - pořádá 

SPCCH v ČR, o. s. základní organizace Nová Včelnice

Červenec a Srpen 

??? – fotbalové hřiště -  Fotbalový turnaj o pohár Měs-

ta Nová Včelnice – pořádá TJ Nová Včelnice, fotbalový 

oddíl 

15. srpna – Novovčelnická pouť aneb Medobraní popr-

vé nejen s našimi přáteli z partnerských měst 

náměstí – letní scéna - 12.30 – 15.00 hodin – Panelačka, 

16.00 – 19.00 – Počátecká dechovka, od 20.00 hodin 

– Generace, 22.00 hodin – ohňostroj

Městská knihovna – 9,00 – 11,30 hodin – Společná 

výstava měst Nová Včelnice, Eggiwil a Neuőtting 

– pořádá kulturní komise  a MK

??? -  zámek a podzámčí - Pohádkový les – pořádá SDH, 

místní organizace Nová Včelnice, kulturní komise a MK

Září 

11. září – sportovní stadion – 16:00 hod. -  Novovčel-

nický běh -  pořádá TJ Nová Včelnice – atletický oddíl

19. – 21. září – Společná výstava ZO Českého zahrád-

kářského svazu spolu s MO svazu včelařů, MO rybář-

ského svazu a Mysliveckým sdružením VRŠKA

24. září - plavání “bazén” – Třeboň – pořádá STP, 

základní organizace Nová Včelnice

??? – sportovní hala – Turnaj minižáků ve fotbale 

– pořádá TJ Nová Včelnice, fotbalový oddíl

???– sportovní hala – Hokejbalový turnaj – pořádá TJ 

Nová Včelnice, hokejbalový oddíl

Říjen 

22. října - plavání “bazén” – Třeboň – pořádá STP, 

základní organizace Nová Včelnice

24. října -  sportovní hala – Pohár Nové Včelnice v 

gymnastice – pořádá TJ Nová Včelnice, oddíl gym-

nastiky

??? – louka u MŠ – Drakiáda – pořádá SDH Nová Včel-

nice, kulturní komise a MK

Listopad 

19. listopadu - plavání “bazén” – Třeboň – pořádá STP, 

základní organizace Nová Včelnice

26. listopadu – podzimní posezení členů STP, základní 

organizace Nová Včelnice

Prosinec 

5. prosince – sál “U Žida” – Mikulášská besídka – pořá-

dá kulturní komise a MK

10. prosince - plavání “bazén” – Třeboň – pořádá STP, 

základní organizace Nová Včelnice

12. prosince – sportovní hala– 9. ročník vánočního 

volejbalového turnaje – pořádá TJ Nová Včelnice, 

oddíl volejbalu

??? – sál “U Žida” – II. ročník hokejbalového plesu 

– pořádá TJ Nová Včelnice, hokejbalový oddíl

Změna programu vyhrazena !

SPCCH v ŠR, os.s. z.o. Nová VčelniceVás srdečně zve
na beseduna téma

„Ochrana a bezpečnost seniorů 
a kamerový systém“s ppr. Ninou Roubíkovou z obvodního oddělení Jihočeské Policie Jindřichův HradecBeseda se uskuteční ve čtvrtek 12. března 2009 v 16 hodin v klubovně hasičů.Přednášející odpoví na vaše dotazy. Zveme občany Nové Včelnice a okolí.

Výbor SPCCH
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Vítání dětí

V obřadní síni Městského úřadu Nová Včelnice přivítal 

20. listopadu 2008 místostarosta Ing. Pavel Šíma nové občán-

ky města. Na snímku jsou se svými rodiči Aneta Némethová, 

Karel Kříž a Matyáš Dubšík.

Slavnostního ceremoniálu se v doprovodu příbuzných 

zúčastnili také dvojčata Denisa a Filip Kupkovi.

Pro miminka a jejich rodiče přišli zazpívat a zarecitovat děti  

z mateřské školky. Foto: Petr Černoch 

V pátek 23.1.2009 večer jsme se sešli na vlakovém 

nádraží, odkud jsme jeli do Kamenice nad Lipou, tam 

jsme přestoupili na autobus a odjeli do Žirovnice. Když 

jsme přijeli do Žirovnice, dostali jsme první úkol, a to 

najít místní skautskou klubovnu. Po chvilce bloudění 

a hledání jsme jí hravě našli. Zde jsme 

se ubytovali a šli spát. Časně ráno 

jsme vstali a hned po snídani jsme 

se vypravili do přírody, pomocí mapy 

jsme identifi kovali různé body a podle 

nich šli. Cestou jsme hráli dosti zajíma-

vé hry. Pak jsme se usídlili na jednom 

nádherném vrcholku, kde jsme si 

udělali oběd. Poté jsme cestovali dál 

a objevovali místní přírodu. Při cestě 

probíhaly nějaké etapy, kdy jsme uká-

zali svou sílu a odvahu v boji proti Tur-

kům. Večer jsme dorazili do klubovny, 

kde jsme se navečeřeli a po večeři jsme 

zužitkovali čas k plnění bodů do stezek 

(nováčkovské zkoušky). Nakonec jsme 

poslouchali indiánský příběh na dob-

rou noc a šli jsme po náročné túře spát. V neděli ráno 

jsme se nasnídali, sklidili jsme své věci, předali klubovnu 

do rukou majitelů a autobusem odjeli rovnou do Nové 

Včelnice, kde jsme se všichni rozešli do svých domovů.                                                  

Sandy155

Výprava do Žirovnice 

Knihovna v roce 2008 v číslech

• 10 699 knih si můžete půjčit

• 28 druhů časopisů si můžete také půjčit

• 253 čtenářů se zaregistrovalo tj. o 42 čtenářů více než v roce 2007, z toho 103 čtenářů do 15 let

• 21 260 knih a 3 801 časopisů bylo vypůjčeno

• 622 knih bylo zakoupeno z fi nancí z rozpočtu, ale také z fi nančních darů našich čtenářů

• Za 5 000,- Kč jsme získali knihy z dotace Česká knihovna

• Za 28 000,- Kč jsme získali dotaci na nový počítač

• 1 starší notebook získaly děti od fi rmy 3M

• 683 knih bylo půjčeno z jiných knihoven (např. Jindřichův Hradec, Karlovy Vary, Havlíčkův Brod, 

 České Budějovice, Havířov, Liberec)

• 4 065 návštěvníků bylo na internetu

• 1 260 návštěvníků navštívilo webové stránky knihovny

• 5 počítačů s připojením na internet čekají na každého návštěvníka

• 44 kulturních akcí se uskutečnilo

• 122 vzdělávacích akcí se uskutečnilo

• 26 dětí spalo v knihovně při Noci s Andersenem

• 6 účastí na celorepublikových akcích - Březen měsíc internetu, Noc s Andersenem, Kamarádka knihovna, 

 Týden knihoven, Týden poezie a Den dětské knihy

• Služby knihovny byly rozšířeny o matriční služby a také o služby Czech POINTU

• … a mnoho dalších čísel by se dalo vyčíst z činnosti knihovny, ale to zase až příště …

Marie Davidová, Městská knihovna Nová Včelnice

Víte o naší knihovně?
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V úterý 3. března pojedeme do HD Jihlava na muzikál 

„Kdyby tisíc klarinetů“. Ve středu 4. března bude výbor 

připravovat členskou  schůzi místní organizace. Ve čtvr-

tek 19. března pojedeme na plavání do Třeboně. Ve čtvr-

tek 26. března se sejdeme ve školní jídelně na členské 

schůzi. Úvod jednání nám v 15 hodin zpestří děti z MŠ, 

následovat bude výroční zpráva a měli bychom rozhod-

nout, co budeme dělat letos. Jako obvykle nám zahraje 

„Panelačka“, samozřejmostí je i občerstvení a následné 

posezení. Další informace jsou v naší skříňce na lékárně.

V prosinci jsme dostali fi nanční příspěvek 1.000 Kč od 

Obce Horní Radouň, v lednu 3.000 Kč od Obce Žďár a 

1.500 Kč od Obce Jarošov nad Nežárkou - díky jim za 

podporu naší činnosti.   

Využití v roce 2008 je podrobně uvedeno ve výroční 

zprávě, která v úvodu rekapituluje vnitřní život organi-

zace, dále akce a účast - 21 akcí zúčastnilo 1.019 lidí (53 

nečlenů). Další část je o spolupráci, poděkování těm, kte-

ří nám pomáhají a zprávu uzavírá rozbor hospodaření. 

(h)

MO STP informuje - březen

Vysloužilé elektrospotřebiče nepatří do popelnice

Proč recyklujeme anebo co s vysloužilými elektro-

spotřebiči

Ročně se v České republice vyprodukují tisíce tun odpa-

du z elektrických a elektronických výrobků. Velká část z 

nich bohužel končí na skládkách komunálního odpadu 

nebo ve volné přírodě. 

Přitom většina vysloužilých zařízení se dá recyklovat a 

použít při výrobě dalších výrobků.

Recyklací šetříme přírodu i jejich zdroje

Jak recyklujeme aneb jednoduchý postup

1. V našem městě je zřízen sběrný dvůr jehož otvíra-

cí doba je 6 dnů v týdnu, což je významně více než v 

jiných obcích.

2. Elektronická zařízení můžete na tomto sběrném 

dvoře bezplatně odložit, aby tato mohla být recyklová-

na. Je nutné je odevzdat v nedemontovaném stavu.

3. Následný odvoz a zpracování elektrických zaříze-

ní pro naše město zajišťuje kolektivní systém RETELA. 

RETELA je kolektivní systém zpětného odběru elek-

trozařízení, který byl založen významnými výrobci a 

dovozci z oboru spotřební elektroniky a výpočetní 

techniky.

Co recyklujeme aneb co nepatří do popelnice

- Všechny druhy televizních přijímačů

- Veškerá ostatní spotřební elektronika včetně příslu-

šenství např. videopřehrávače, DVD přehrávače, radi-

opřijímače, věže, kazetové magnetofony, gramofony, 

domácí kina, reproduktory, dálkové ovladače, sluchátka 

apod. 

- Digitální a analogové fotoaparáty, videokamery, 

včetně příslušenství (např. teleobjektivy, blesky apod.)

- Elektrické a elektronické hudební nástroje

- Všechny druhy počítačových monitorů

- Ostatní zařízení výpočetní techniky (např. počítače, 

notebooky, karty, optické i mechanické myši, kláves-

nice)

- Telefonní přístroje, klasické bezdrátové i mobilní

- Faxy a záznamníky

- Tiskárny a stolní kopírky

- Kalkulačky

- Herní konzole, videohry včetně ovladačů

- Elektrické hračky např. autodráhy a vláčky

Děkujeme za Vaši pomoc s recyklací elektrozařízení.
Etko s.r.o.

Fotoreportáž - Maškarní
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Výlet do Prahy 

Dne 13.1.2009 se vybraní žáci 8. a 9. roční-

ků zúčastnili výletu do Prahy. Navštívili jsme 

muzeum Policie a Českou televizi. Nejprve 

jsme šli do muzea Policie, kde jsme absolvovali 

besedu o počítačové kriminalitě a prohlídku 

muzea. Poté jsme se přesunuli na Kavčí hory 

do České televize, kde nás přivítal průvodce 

a zavedl nás do nahrávacího studia. Nejprve 

jsme se dozvěděli něco o historii České tele-

vize. Potom nás provedl po České televizi, kde 

jsme si prohlédli maskérny, nahrávací studia a 

výrobu kulis. Mohli jsme si také vyzkoušet růz-

né kostýmy, které můžeme vidět v pohádkách, 

nebo nahrávání kamerou. Zúčastnili jsme se 

také živého natáčení. Také jsme se setkali se 

známými osobnostmi, jako je třeba Iva Kubel-

ková, Jitka Molavcová nebo Michal Holán. Celý 

výlet se nám moc líbil a určitě bychom se chtě-

li zúčastnit nějakého podobného zajímavého 

výletu.                                           Účastníci zájezdu

V pátek 23. ledna patřila knihovna všem dětem nižších ročníků základní školy, a nejen jim. Takové to hlavní slovo 

měl úžasný malíř dětských knížek Adolf Dudek. Nejmenší žáčky prvních a druhých tříd vystřídaly děti ze třetích a 

čtvrtých tříd a závěr patřil oběma třídám pátých ročníků. A pan Dudek pořád povídal, maloval, ukazoval a bavil 

děti.  Nejenže dětem vysvětlil, že malovat umí každý, ale naučil je i několik hádanek. Zajímavé také bylo porovnávání 

částí těla či ukázky nejmenších knížek. Nebylo snad dětí, které by se nezasmály nebo nepřipojily. Zkrátka Dudek 

byl úžasný. Milý rodiče, snad jste dětem prominuli krásné kresby Dudka na jejich obličeji. Malovaný podpis pana 

ilustrátora dětských knížek si domů odnesl určitě  každý.  

Beseda s malířem Adolfem Dudkem



10 Novovčelnický zpravodaj 11Novovčelnický zpravodaj

Asi se nám stýská

Téměř přehlédnutelně se v tomto listě objevila zprávička 

o zřízení městského policajtství. Jinými slovy jedenáctka 

(a možná i méně) spoluobčanů rozhodla o poměrně 

zásadní změně, s ustavením instituce takříkajíc „nadstát-

ní“. Táži se tudíž, i mnozí další, po důvodech. Roste snad 

u nás přestupkovost, nehodovost i zločinnost, či jde o 

prevenci? Nevím, přehled rozhodně nemám, soudě však 

dle tohoto plátku, Mateřídoušky a Ohníčku dohromady, 

není snad na světě prozaičtějšího místa k žití. Žádné pro-

blémy, každé třetí dítě je nadané, každé páté geniální, 

závidím kantorům ve škole. 

… My pamětníci si ovšem vzpomeneme, že ještě před 

čtvrtstoletím u nás fungovala klasická četnická stanice 

(tehdy VB). Pamatujeme i pana starostu (i ten měl jiný 

titul), který si po službě obci s velkou chutí navlékl žlu-

tý pásek a své vlasti sloužil dál. Tzv. Pomocná stráž VB 

měla ovšem jiné pejorativní názvy, které nelze tisknout. 

Neměla sice mnoho pravomocí, mohla vás nanejvýš 

legitimovat a bez četníka zasahovat nemohla. Byla tu 

však zvláštní situace, jakýsi befel, ve 22 hodin musela být 

ve všech třech tehdejších hospodách tma tmoucí. Dob-

ře to neposoudím, ale v praxi to znamenalo, že v devět 

vám už nikdo pivo nenatočil. Vlastík Vondráčků blahé 

paměti by mohl vyprávět. Úderem desáté tahle „yelow 

patrol“ vstoupila do jeho provozovny (pro ty mladší „Na 

špici“), shledala jednu svítící žárovku, sepsala zápis a příš-

tí přestupková komise MNV udělila pokutu. Velitel hlídky 

se uspokojen přesunul do provozovny prostřední, kde v 

separé, v klidu dokončil svou obětavou misi. Teoreticky 

mohl Vlastík platit šest pokut týdně, sedmou nemusel, 

bylo zavřeno … Že by se nám po tomhle právě stýskalo 

a neplatí to náhodou obecně o celé zemi? Inu mnohá 

města MP zřídila, ale jaksi ex post s tím vznikly obtíže, 

zejména v nákladovosti. Některá i větší města službu 

zrušila a jiná samozřejmě hledala cesty k návratnosti. 

Řešení se našlo, stačilo abyste si jako dřív, skočili za roh 

do trafi ky a už jste měli na autě botičku. Stačilo aby vám 

spadl parktiket do větráčku a už jste byli obuti také, než 

jste jej vyšťourali, zaplatili jste obuv a překročení času 

navíc. Některá města se tím stala tak proslulá, že se jim i 

turisté začali vyhýbat a ti domácí pravda byli vychováni, 

byť až postupně a zisk se tenčil. Řešení se jak jinak opět 

našlo, kromě nákladných kamerových systémů (nejde 

náhodou o formu špiclování a zásahu do osobních 

svobod?) přišly radary. Umístit jej deset metrů za místní 

cedulku, nejlépe z kopce, se ukázalo zlatým dolem a alá 

pryč s botičkami. Všeho dočasu, žárlivá státní policie pla-

cená jako všichni ostatní z našich i svých daní, přicházela 

o pěkný prachy, atak se to muselo zastavit. A to jsou tu 

i jiné siesta perličky. V některých městech legálně zvo-

lení zastupitelé, které ovšem nemohu nazvat jinak, než 

celistvým stádem lichokopytníků s dlouhýma ušima, 

rozhodnou, že když kouříte na zastávce MHD, může vás 

to stát tisícovku, za vyplivnutou žvýkačku můžete dostat 

doživotí. Pluky státních úředníků nelze uživit, nemáte 

náhodou přátelé pocit, že v zemi s nejvyšším daňovým 

zatížením v EU, z vás chce stát za každou cenu vysát i 

poslední drobné, které vám zůstaly? A to se musíme 

každý den obávat s čím nejlepší ministr fi nancí v Evropě, 

nejlepší premiér na světě a nejlepší prezident v galaxii 

mohou přijít … Evropě to osladíme a počty nemoc-

ných cukrovkou u nás děsivě stoupají, „bodejď by ne“ … 

Pojďme ale domů. Jsme deset let městem, jak se tehdy 

podařilo Oldovi oblafnout „Big Miloše“, ví asi jen on sám. 

Pravdou však zůstane, že za dvacet let od revoluce u 

nás nevznikla jediná fi rma tzv. střední, tedy alespoň s 30 

zaměstnanci. Za to celou tu dobu připravujeme jakousi 

průmyslovou zónu, která však spíš bude erotogenní, tedy 

spíš dráždit blízkou zástavbu. Jediný zubař u nás ordinu-

je 15 hodin týdně, pošta, jako na každé vsi, je v sobotu 

zavřená, jen díky až osobní statečnosti pana Šprincla 

má město k dispozici skromný sál pro víc než stovku lidí. 

Ani ne poloviční Deštná má zubaře denně a provozuje 

kulturní dům. Žirovnice, Počátky i Kamenice totéž, není 

mi známo, že by MP měla (posledně jmenovaná má 

státní). Není ovšem vyloučeno, že budeme nejmenším 

městem, které si takovou službu dovolí, sláva, v něčem 

budeme vyjímeční! Nemám sice zdání, ale domnívám 

se, že zřízení MP tak moc levné nebude. Předpokládej-

me, jiná informace zatím není, že budou dva (kdyby totiž 

jeden musel někam k zubaři, byli bychom půl dne bez 

dozoru), bylo by jistě okázalé, aby četníci jezdili na koni, 

ale na něj nelze napsat, že nám pomáhá a chrání, takže 

to nejspíš bude ocelový oř. Služebna, výstroj, zbraně, 

školení a vzdělávání, odvod pojištění k tomu, no něco 

to stát bude, tipnu si na dost přes meloun, za pár let dva 

atd … Pozitiva? Bezpečně u nás bude bezpečněji. Kaž-

dý nový ministr  i policejní ředitel se zaříkává tvrzením 

o konci nesmyslné úředničiny a vyslání těchže do ulic. 

Výsledek? Pravděpodobnost takového setkání je rovna 

první ve sportce, zato vás na 50 km třikrát zastaví s čer-

veným terčíkem, a to by v tom byl čert, aby vám nena-

šli prošlej fl astr v lékárničce. Dobrý úmysl avizovaný na 

dveřích se tak stává často kanadským žertíkem. Po tom 

se nám stýská a nebo je to o starém českém přísloví o 

psu a holi? A tak je docela možné, že když se paní po 

přechodu přechodně na přechodu zakecá se známou, 

dostane i u nás pokutičku a dva body. Může být, i tak 

můžeme předem četníkům popřát co nejméně problé-

mů a konfl iktů, dobrou službu, nejlépe leháro.

- fr- (František Růžička)
AD: Nikde jsem se zatím nedočetl o koefi cientu zvýšení 

nájmů a daní z nemovitosti, snad to není v utajovaném 

režimu? …

Úroveň bezpečnosti ve městě

Na pondělí 9. února zajistil výbor SPCCH pro občany 

Nové Včelnice zajímavou lékařskou přednášku dvou 

odborných specialistů – urologů z jindřichohradecké 

nemocnice. V prvé části přednášky MUDr. Eliška Rych-

táriková podrobně probrala benigní hyperplazii pro-

staty a ve druhé části přednášky MUDr. Jaroslav Strnad 

ze všech hledisek objasnil nejnovější poznatky o karci-

nomu prostaty. Obě přednášky, za pomoci moderní 

audiovizuální techniky, podrobně a přehledně objasnily 

celou problematiku těchto dvou nejčastějších urolo-

gických onemocnění. Následující obsáhlá diskuse byla 

zaměřena i na urologické problémy žen, onemocnění 

ledvin, ledvinové kameny, nemoce močových cest, 

inkontinenci atd. a na současné možnosti jejich léčby. 

Urologické problémy jsou dosud často TABU, je to věc 

o které se veřejně nemluví. Bohužel jsou to onemocnění 

častá, omezující kvalitu života a mnohdy i velmi závažná. 

Vždyť karcinom prostaty je v ČR po rakovině plic druhou 

nejčastější onkologickou příčinou úmrtí mužů. V USA a 

dalších vyspělých zemích je dokonce vůbec nejčastější 

onkologickou příčinou úmrtí mužů. Je proto škoda, že 

pečlivě a přehledně připravené přednášky odborní-

ků na tuto problematiku navštívilo méně posluchačů 

(zejména mužů), než by tato problematika zasloužila. 

Oběma odborným lékařům je třeba poděkovat, že i při 

své vytíženosti si dokázali připravit tak kvalitní a pro-

blematiku vyčerpávající přednášky a našli si i čas, aby 

během dvou hodin občanům Nové Včelnice plně objas-

nili danou problematiku a kvalitně zodpověděli všech-

ny vznesené dotazy. Muži po 40 roce věku by neměli 

zapomínat na preventivní urologické prohlídky. A ještě 

jedna připomínka na závěr, která vzešla od odborných 

lékařů, pro ženy je prevencí jak předcházet rakovině prsu 

mamografi cké vyšetření.                                   výbor SPCCH

Lékařská přednáška

Komise pro pořádek a bezpečnost provedla vyhod-

nocení bezpečnostní situace v Nové Včelnici s cílem 

porovnat úroveň bezpečnosti s předchozími roky a 

vytipovat nejrizikovější lokality ve městě. Zpracovány 

byly údaje za roky 2004 – 2008.

Z trestné činnosti převládá jednoznačně majetková kri-

minalita ve formě krádeží prostých i krádeží vloupáním. 

Podrobnější analýzou těchto číselných údajů v evidenci 

trestního řízení se ukázalo, že se převážně jedná o tzv. 

pouliční kriminalitu. 

 

Od roku 2006 dochází k mírnému poklesu majetkové 

trestné činnosti, ale současně se zvyšuje trestná činnost 

násilného a mravnostního charakteru. Neobvyklým 

způsobem narostla způsobená škoda.

Situace se značně přitvrdila v loňském roce, kdy jsme 

zaznamenali dvakrát loupež se zbraní, opakované krá-

deže vloupáním a další násilnou i mravnostní trestnou 

činnost. Krádeže měděných okapů a parapetů už se 

staly běžnou věcí, nad kterou se nikdo ani nepozasta-

vuje (kromě těch poškozených). Narostla i škoda způso-

bená na majetku města (vandalismus, sprejerství).

Za nejrizikovější lokality považujeme zámek, prostor 

kolem kostela s přilehlým parkem, čekárny autobuso-

vých zastávek, vlakové nádraží a jeho okolí.

Komise pro pořádek a bezpečnost
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Aktivní děti

V minulém čísle zpravodaje jste měli možnost dočíst se o významných úspěších našich včelnických atletů na halo-
vém přeboru v Praze. Naše redakční rada, proto opět zabrousila mezi nadějné sportovce paní atletiky. V dnešním čísle 
si budeme povídat s žákyní osmé třídy Anežkou Štrynkovou.

Anežko ty sis z Prahy přivezla zlatou medaili a 

výkonem 146 cm rovnou i osobní rekord ve skoku 

do výšky. Jaké to v Praze bylo?

Dobrý. Už když jsem dříve závodila za mladší žáky, tak 

byla velká konkurence mezi atlety, ale teď za starší žáky 

je ta konkurence ještě větší. V Praze to nebylo jiné. Jen 

si myslím, že se možná ty lepší soupeřky účastnily v té 

době jiných závodů, protože si neumím jinak vysvětlit, 

že jsem vyhrála. Bylo to nečekané, ale měla jsem hroz-

nou radost. Vždycky jsem měla strach skočit i 140 cm a 

teď to bylo rovnou 146 cm. I trenér měl velkou radost.

Kdo je tvým trenérem?

Vašek Jelínek, trénuje mě už dlouho. On není ze Včel-

nice, ale já ani vlastně nevím odkud sem jezdí. Vždycky 

přijede se svou dcerou a synem.

Závodila si v Praze ještě i v jiných disciplínách?

Jo, na třístovce a na 60 m překážek. Na třístovce jsem 

byla druhá v rozběhu, ale celkový čas nevím. Na pře-

kážkách jsem si asi taky udělala osobák, ale přesný čas 

vám opravdu neřeknu, to nevím.

Jak ses dostala k atletice?

Spolužáci chodili na atletiku a ti mě vlastně přivedli od 

paní učitelky Šprinclové k panu Jelínkovi na „velkou“ 

atletiku.

Kteří spolužáci?

No, třeba Petr Frűhbauer nebo Honza Kučera.

Takže hlavně kluci?

Prostě kluci od nás ze třídy, ono se holkám moc nechce. 

Holky se tam teď snažím natáhnout já.

A daří se ti to?

Částečně, některé z holek už to vzdaly, ale třeba taková 

Aneta Slipková chodí pořád a je dobrá.

Jak často trénuješ?

Každé pondělí a pátek vždycky hodinu a půl. Tréninky 

jsou i ve středu, ale to nějak nechodím. Míváme takové 

tréninkové domácí úkoly, takže někdy cvičím i doma.

Věnuješ se ještě i jiným sportům?

Letos jsem začala chodit 

na basket. Jinému 

sportu se zatím 

nevěnuji.

A co další 

koníčky?

Hraju na 

kytaru, ale 

to hlav-

ně kvůli 

tatínkovi 

(smích). 

Vlastně 

hraju už 

docela 

dlou-

ho. Nejdřív jsem chodila na soukromé hodiny k „Bandy-

mu“, který mě toho hodně naučil. Teď už cvičím jenom 

sama doma, hlavně proto abych to všechno nezapo-

mněla.

Za chvíli tu máte jarní prázdniny, chystáš se 

někam? 

Buď budu tady ve Včelnici chodit ven s kamarádama, 

možná si vyrazíme do kina na „Sněženky a machry“. 

A nebo pojedu za sestrou.

Jsi v osmé třídě, to už je pomalu čas přemýšlet kam 

půjdeš dál ze školy?

Přemýšlím pořád, hlavně s kamarádkama. Diskutujeme 

kam bysme mohly jít, pořád to měníme a nacházíme 

něco nového, takže ještě úplně rozhodnutá nejsem. 

Možná by se mi líbila střední škola hotelnictví a služeb v 

Budějovicích. Ale uvidí se také podle toho, jaké budou 

známky na vysvědčení.

Co nejraději děláš, když máš úplné volno, to zna-

mená žádná škola žádná atletika a tak?

Vymýšlím kraviny. Taky záleží na počasí, podle toho 

jak venku je. Když je hezky tak třeba vyrazíme 

na výlet na kole, i když  teď už moc taky ne. 

Když není počasí, tak většinou sedím u počí-

tače, „četuju“ na internetu, stahuju si obrázky 

do mobilu nebo jsem na skypu. A když se s 

holkama hodně nudíme, tak chodíme třeba 

k silnici počítat auta.

Máš nějaké přání, čeho bys v atletice 

nebo i v čemkoli jiném chtěla dosáh-

nout?

Asi skočit do výšky ještě výš než jsem 

doposud skočila, jednou třebas i 2 m. Pěk-

né by bylo dostat se na nějaké republikové 

závody, ale to je asi ve hvězdách. Atletika mě 

baví a chtěla bych se jí věnovat co nejdéle.

Ještě nám prozraď s kým nejvíce kamará-

díš?

Moje největší kamarádky jsou asi Sabrina, Míša, 

Terka a pak taky kluci, těch je docela hodně 

(smích).

Přejeme Anežce hodně úspěchů a děkujeme za roz-
hovor. Nebeská P., Davidová M.

• rekonstrukce bytových jader

• zednické zapravení oken a dveří

• obkladačské a dlaždičské práce

• jádrové sanační a štukové omítky

• zdění z kamene (tarasy, podezdívky…)

• opravy a vyzdění klenbových stropů

• renovace starých objektů

Vše po dohodě se zákazníkem

Tel.: 776 801 506 nebo 775 230 367

Sdružení rodičů při Základní a mateřské škole v Nové Včelnicipořádá
v sobotu 4. dubna 2009 od 19.00 hodin

v sále „U Žida“

Zábavu SRPŠK poslechu a tanci hraje Generace

Provádíme veškeré

zednické 
práce
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FOTBAL

Výsledkový sportovní servis

Jindřichův Hradec Rumový pohár – muži A

1. kolo N. Včelnice – Kamenice 3:2 (Cypra T., Rešl, Bed-

nář)

2. kolo Soběslav – N. Včelnice 2:1 (Waník)

3. kolo J. Hradec – N. Včelnice 2:1 (Bednář)

17. 1. 2009 turnaj ve Strmilově – starší přípravka

sestava: Neugebauer, Harant, Vokuš, Didek, Parobek, 

Šlapanská, Šlapanský, Vaněk, Bureš

Nejlepší střelec: Didek, Nejlepší hráč: Parobek, Trenéři: 

Blažek, Holec

NV – Kunžak 4:0 (Didek 2, Parobek, Harant)

NV – Slavonice 2:1 (Parobek, Didek)

NV – Studená 2:1 (Parobek, Šlapanský)

NV – Třešť 2:1 (Didek 2)

NV – Strmilov 1:0 (Parobek)

Konečné pořadí:

1. Nová Včelnice

2. Slavonice

3. Třešť

4. Studená

5. Strmilov

6. Kunžak

18. 1. 2009 turnaj v Žirovnici – mladší přípravka

sestava: Koštiál Lukáš, Brožek Adam, Brožek Aleš, Váš 

Adam, Holoubek David, Lukš Filip, Holoubek Filip, 

Němeček Martin, Tušil Patrik

Trenéři: Pudil, Chudáček

NV – M. Budějovice 2:0 (Brožek Adam, Koštiál)

NV – Lukavec 0:2

NV – Žirovnice 6:0 (Holoubek D. 3, Váš, Koštiál, vlastní)

NV – M. Budějovice 2:2 (Váš, Lukš)

NV – Lukavec 0:1

NV – Žirovnice 3:0 (Brožek Aleš, Koštiál, Váš)

Konečné pořadí:

1. Lukavec

2. Nová Včelnice

3. Moravské Budějovice

4. Žirovnice

25. 1. 2009 Žirovnice – starší 

přípravka

sestava: Vaněk, Neugebauer, Bureš, Zeman, Váš, Harant, 

Didek, Parobek, Vokuš

NV – Žirovnice 0:0

NV – M. Budějovice 1:2 (Parobek)

NV – Popelín 3:0 (Parobek 2, Vokuš)

NV – Kamenice 0:2

Konečné pořadí:

1. Kamenice

2. M. Budějovice

3. Nová Včelnice

4. Žirovnice

5. Popelín

31. 1. 2009 Strmilov – starší žáci

sestava: Novotný, Brus, Studený, Vokuš, Parobek, Karel

NV – Strmilov B 5:2 (Brus 2, Studený 2, Novotný)

NV – N. Bystřice 2:4 (Parobek, Studený)

NV – Kunžak 0:5

NV – Počátky 0:4

NV – Strmilov A 0:4

7. 2. 2009 Kunžak – starší přípravka

sestava: Vokuš, Váš, Brožek, Šlapanský, Šlapanská, Paro-

bek, Harant, Zeman, Neugebauer

NV – Popelín 3:0 (Parobek 2, Šlapanská)

NV – J. Hradec 8:0 (Parobek 4, Šlapanská, Harant, Šla-

panský)

NV – Kunžak 4:1 (Šlapanský 2, Harant, Šlapanská)

NV – Studená 1:0 (Šlapanská)

1. Nová Včelnice

2. Kunžak

3. Studená

4. Popelín

5. J. Hradec

8. 2. 2009 Nová Včelnice – mladší přípravka

sestava: Tušil, Váš, Lukš, Němeček, Holoubek, Koštiál, 

Brožek Adam, Brožek Aleš, Sýkora

NV – Sparta Praha 3:3 (Holoubek 2, Koštiál)

NV – Dynamo Č. Budějovice 5:3 (Holoubek 2, Váš 2, Koš-

tiál)

NV – Lomnice 1:2 (Brožek Adam)

NV – J. Hradec 5:1 (Holoubek 2, Váš, Němeček, Sýkora)

1. Sparta Praha

2. Nová Včelnice

3. Dynamo Č. Budějovice

4. Lomnice

5. J. Hradec

15. 2. 2009 Žirovnice – mladší žáci

sestava: Karel, Blažek, Vokuš, Brus, Jaroš, Parobek, Hornát 

V., Hornát M.

ve skupině

NV – H. Cerekev 1:1 (Parobek)

NV – Pacov 0:2

NV – Kamenice 2:4 (Parobek, Blažek)

NV – Žirovnice 5:0 (Blažek 4, Parobek)

o 7. – 8. místo

NV – Žirov 1:0 (Blažek)

25. 1. 

České Budějovice Mercury centrum, 

2. ročník marathón 42,195 km

jediný evropský běh konaný v podzemním parkovišti, 

celkem běželo 92 závodníků

kat. 60 let (10 běžců v kategorii)

3. Pochobradský Pavel

31. 1. 

Studená, běh na lyžích 15 km

kat. 50 let 

1. Vláďa Pechek

7. 2. 

Klášter – Nová Bystřice, běh na lyžích skijoring 

(člověk + pes), marathón 42,195 km

kat. 50 let

1. Vláďa Pechek

14. 2. 

Jihlava, běh na lyžích 10 km

kat. 50 let

2. Vláďa Pechek

kat. junioři

3. Tomáš Pechek

VYTRVALOSTNÍ BĚH

23.1. N. Včelnice - AC SKP JH 3:0 (18,19,18)

30.1. N. Včelnice - Č. Velenice 3:0 (12,15,20)

2.2. Slovan JH - N. Včelnice 0:3 (-12,-15,-18)

VOLEJBAL

Volejbal - OP mužů (ke dni 15. února 2009)

1. N. Včelnice 9 8 1 26 : 5 17

2. Slovan JH 10 6 4 20 : 15 16

3. K. Řečice 8 7 1 23 : 6 15

4. FRUKO 9 6 3 19 : 14 15

5. AC SKP JH 10 4 6 19 : 20 14

6. Strmilov 10 4 6 16 : 23 14

7. Č. Velenice 9 4 5 14 : 17 13

8. SWIETELSKY 10 2 8 8 : 27 12

9. TEXI 7 3 4 13 : 16 10

10. Dačice 6 0 6 3 : 18 6

Muži A

17. 1. So Hluboká A – N. Včelnice A 9:0 (27:8) 

18. 1. So Zliv A – N. Včelnice A 8:9 (37:33) 

31. 1. N. Včelnice A – VS Tábor B 9:6 (30:27) 

1. 2. N. Včelnice A – S.Ústí B 9:5 (35:20)

Muži B 

13. 1. Suchdol n. L. C –  Včelnice B 16:2 (52:25) 

24. 1. Včelnice B – Chlum C 13:5 (43:23) 

29. 1. Č. Velenice D – Včelnice B 7:11 (27:39) 

7. 2. Včelnice B – Novosedly n. Než. B 13:5 (43:27)

STOLNÍ TENIS

Máme za sebou několikeré cvičení s muži. Opět si 

sportovci ubytovaní na Athéně vyžádali hodiny aero-

biku. Toto je důkaz, že naše cvičení zvládne opravdu 

úplně každý. Proto zveme do tělocvičny i ty, kteří 

dosud otáleli, aby si s námi přišli protáhnout těla a 

zlepšit svou fyzickou kondici. Jenom pro připomenu-

tí – cvičíme každé pondělí od 20.00 a ve čtvrtek od 

19.30 hodin v tělocvičně. A co je nového v dětském 

aerobiku? Tam pilně nacvičujeme s prostřední skupi-

nou vystoupení na zábaru SRPŠ, která se uskuteční 4. 

dubna.

Neseďte doma a přijďte mezi nás. Naše cvičení není 

složité a je přizpůsobené všem věkovým kategoriím.

AEROBIK
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V sobotu 14. března  budou k vidění v akci nejmladší atleti z celého Jihočeského kraje při svém KRAJSKÉM 

PŘEBORU v halové atletice. Od 10 hodin v běžeckém koridoru a ve sportovní hale změří síly chlapci a děvčata 

ročníku 1998 a mladší. Jsou vypsány tyto discipliny : 5O m, 5O m překážek, výška, dálka a běh na 600 m.

Jsou to poslední závody letošní halové sezóny, na  zisk několika  medailí aspirují i atletické naděje z domácího 

oddílu TJ Nová Včelnice.

Pozvánka na halovou atletiku

Procvičování konverzace v anglickém, nebo německém jazyce 
s rodilým mluvčím.

Termín: dle dohody; Tel: 565 494 604 (volejte od 18 do 20 hod.)

Krajský přebor KP II. pokračuje jarní 

částí ročníku  2008-09, družstvo „A“ 

dokázalo ve všech 4. utkáních zvítě-

zit a po velmi dobrých výkonech je s 

22 body; na 2. místě  tabulky se ztrá-

tou 2 bodů na vedoucí Soběslav.

Z výsledků :

12. kolo - Tatran Lomnice n/L – 

N.Včelnice  1,5 – 6,5; nej. výkon 442 

Lavička, 410 Domin

13. kolo - N.Včelnice – Centropen 

Dačice C  6 – 2; 438 Horejš, 409 

Lavička

14. kolo - Fezko Strakonice B 

– N.Včelnice 2 – 6; 438 Šebera, 428  

Hána V.

15. kolo - N.Včelnice – N.Bystřice B 7 

– 1; 419 Šebera, 403 Horejš

Zveme příznivce kuželek na domácí zápasy  27.2. 09  s   

TJ Nová Ves a na zápas s TJ Sokol Písek  - 20.3.2009 !!  

Hrací dny jsou pátky od 17.30 hod.

Družstvo „B“ hraje okresní přebor a  je po 10. kole 

na 4. místě s 11 body.

Zápasy v jarní části :

TJ Obal Kunžak C – N.Včelnice  5 – 1; nej.výkon  367 Švejda

N,Včelnice – TJ Jiskra Třeboň 5 - 1; 382 Brus J.

Výsledky 0 ročníku EKL 2008-09

Vítězem se stalo družstvo  RAFANŮ, které porazilo ve 

fi nálovém zápase SDH SPORT.  Na  3. místě se umístili  

RED DEVILS  po vítězství nad celkem INVALIDŮ.  Nejlep-

ším hráčem celého klání se stal Tonda Pivko se ziskem 

343 bodů na 60 hodů do plných. Největším skokanem 

byl vyhlášen Ráftl Fr. ze zdešovského družstva hasičů, 

který prokázal mimo jiné i největší zlepšení ve výkonech 

v průběhu soutěže. Do EKL bylo přihlášeno 7 družstev, 

celkem  se jí zúčastnilo 50 hráčů a bylo odehráno 49 

zápasů ! Všem zúčastněným byly předány ceny a všich-

ni se shodli na tom, že se báječně pobavili a poražení s 

okamžitou platností rozhodli o pořádání odvety. Takže 

liga bude pokračovat jarním kolem s trochu pozmě-

něnými pravidly. Také se připravuje  1. ročník EKL, který 

bude odehrán na podzim 2009. Zájemci můžou začít 

trénovat, informovat se mohou na kuželně každé úterý 

od  17.00 hod, kdy budou probíhat zápasy odvetného 

ročníku. Přijďte fandit !!!                                            Honza Š.

Zprávy z kuželny Povídky z Nové Včelnice - Eduard Keist

Soukenický a punčochářský bál 

– pokračování

Jako dříve obránci hradů lili na své obléhatele z 

hradeb rozpálenou smolu, aby je odvrátili od úto-

ku, tak podobně to provedl Čert s lidským močem. 

Převrátil džber přes zábradlí a proud jako Niagara 

se valil na útočníky. Policajtovi to převrátilo nohy 

a jak se kutálel ze schodů, povalil i ostatní, že se 

pak všichni dostali pod schody na jednu hroma-

du. Když se zvedali, mokří jako hastrmani, klenou-

ce a ohmatávaje si své údy, zda je mají v pořádku, 

Čert se jim se shora smál jako satanáš.

Policajt na něho pln vzteku zařval: „Jménem záko-

na a císaře pána tě Hejdo zatýkám!“ Ale Čert mu 

vzkázal: „Tak si pro mě pojď ty v chocholatém!“ a 

chechtal se znovu, neboť policajt a ostatní se k 

novému šturmu neměli.

Čert ale viděl, že v úkrytu za sudy stejně dlouho 

nemůže zůstat, neboť dveře u sálu pod náporem 

chlapů ze sálu se každou chvíli mohly vyvalit, a 

proto skočil k okenicím na protější straně pavla-

če, otevřel je, a vyskočil nazdařbůh z okna ven do 

tmy, někam do dvora.

Měl štěstí. Zapadl skoro po kolena do hnoje a 

než se z něho vymotal, sneslo se na něho několik 

džbánků a sklenic, ale byla tma a střelci špatní. 

Když to nebylo do hlavy, tak to nebolelo.

Po chvilce přiběhli lidé na dvorek s lucernami 

hledat Čerta, ale ten už byl v prachu. Objevili ale 

nechtíc vzácnějšího pána a dokonce se slečnou, 

kteří tomu však byli moc a moc neradi, neboť 

byli přistižení tak říkajíc „inflagranti“ a na vážnost 

pánova stavu se to nehodilo. Vždyť ctihodný pan 

radní Boleslav Bůček, počestný mistr soukenický se 

vzácným právem nositi o svátcích cechovní korou-

hev, byl přece v posvátném stavu manželském a 

radoval se mimo své manželky, ještě z osmi dětí a 

jeho nynější společnice slečna Běta Poštiváčková 

nebyla sice již žádnou mladicí, ale oba být pospo-

lu, to se nehodilo, ženatý pán a slečna. Potom 

také ty dohady, vždyť je 

natrapírovali samotinké v 

odlehlé místnůstce pod 

schodištěm pavlače, kde 

měl hostinský skladiště lahví, 

beden a slámy a tolik lidí je vidělo a 

svítilo si na ně lucernami, když odchá-

zeli ze svého hnízdečka.

Té ostudy v městě, dopadlo jim to hůř, 

než Čertovi. Ten dostal měsíc arestu a 

bylo mu to tak akorát, že si tam v kli-

du vyhojil své popálené ruce ale pan Boleslav s 

Bětuškou se popálili moc, tak moc, že měli z toho 

domácího vězení na stálo a ostudy na věčnost.

Ba, na punčochářsko - čertovský bál se dlouho, 

dlouho vzpomínalo.

Napsáno v roce 1951.

Osmilhář

Stalo se, jak to také bývá o trhu, že se v hospodě u 

Líbalů „U bílé růže“ sešli koňští handlíři a to se pak 

povídalo jenom o koních.

Chramosta byl ve své ráži a huba mu jen jela. 

Svého koně vychvaloval tak, že kdyby ten jeho 

kůň byl taky náhodou v šenku a rozuměl lidské 

řeči, narostla by mu asi křídla, jako tomu bájné-

mu Fénixovi a vyletěl by rovnou do nebe, jak ho 

přechválil.

Pak neměl ještě dost a začal mluvit o tom, jak 

má pořádnej forman koně krmit a že jako hlav-

ně ovšem ho má fedrovat a že on Chramosta má 

uskladněno na farskej sýpce celý 3 fasuňky ovsa 

jen pro toho svýho grošáka.

Však bylo po trhu a druhý den si náš Chramosta 

přišel půjčovat k sousedovi opálku ovsa, prej jako 

koňovi na přilepšenou. Soused však také slyšel ty 

jeho chlubné řeči včera v hospodě a proto mu 

s podivením naschvál povídá: „Vždyť jsi přece v 

šenku říkal, že máš na faře ovsa na tři fasuňky!“ 

Chramosta mu ale s klidem odvětil: „No, mám, ale 

mají tam dneska zrovna zavřeno.“
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Život v obci plynul celkem 

klidně a nebyl rušen žádný-

mi vážnými událostmi míst-

ními. Dík šťastnému údělu 

naší obce, nebylo u nás v 

celé zimní době takové bídy, jak o ní se 

čítalo ve zprávách denních listů z krajů 

průmyslových, kde nezaměstnanost 

v některých výrobních oborech měla 

povážlivé důsledky nedostatku a bídy 

dělného lidu. U nás nebylo trvalé neza-

městnanosti, protože továrna Hellerova i pletárna 

Hrůzova měly dostatek práce, že kromě občasných 

jednotlivých vyřadění z práce na dobu jednoho 

nebo dvou týdnů v počtu co nejmenším, nemusili 

propouštěti dělnictvo na delší dobu. Proto také život 

v obci měl celkem dobrou životní úroveň  a nebylo v 

lidu vážné nespokojenosti. Živnosti řemeslné nemě-

ly sice nadbytek práce a všude tam, kde rozumně se 

hospodařilo, nebylo nedostatku. Nářek na daně už 

ze zvyku se udržoval a živil hlavně těmi lidmi, kteří 

vůbec neradi platí. Obchody většinou dobře prospí-

valy. Přílišná důvěřivost některých obchodníků nebo 

neobratná kalkulace přinesly ovoce neblahé: kon-

kurs obchodníků Františka Šebery a Jana Zevela.

Občanstvo všech vrstev, přičinlivé většinou ve svém 

zaměstnání, s nadějí a důvěrou v lepší časy připra-

vovalo se k volbám svých zástupců do Národního 

shromáždění a do senátu, do zemských a okresních 

zastupitelstev. Vůdci místních politických organiza-

cí s příchodem jara zahájili činnost, každý po svém 

způsobu, aby jednak sčítali straníky, jednak, aby zís-

kali nové příslušníky k volebnímu zápisu. V úsilí tom-

to vynikali lidovci, fašisté, sjednocení a komunisté 

agitací tichou od osoby k osobě, nedbajíce času ani 

osobní námahy.

Zatím počátkem měsíce března připravila Místní 

osvětová komise veřejnou oslavu významného jubi-

lea 85. výročí narozenin pana presidenta republiky 

Tomáše Garrigua Masaryka. Slavnost se konala pod 

protektorátem městské rady dne 6. března večer za 

účasti všech místních spolků a korporací i politic-

kých a úřadů, které byly k slavnosti zvlášť  pozvány. 

Velké množství občanstva  a školní mládeže, spol-

ky ve slavnostních krojích, osvětlení města z oken  

mnoha příbytků, prapory na domech byly důka-

zem velkého svátku. Státní hymna, zahraná kapelou 

Františka Vilímka před budovou měšťanské školy, 

zahájila slavnost. V půl sedmé večer mohutný lam-

piónový průvod s hudbou ubíral se náměstím do 

ulice Komenského, Husovou ulicí přešel do ulice 

Riegrovy, na náměstí a Nádražní ulicí se odebral na 

Karlovskou silnici za železniční trať, kdež u zažehnu-

té hranice byl vykonán slavnostní projev hasičstva 

proslovem Bohumila Tůmy. Po té odebral se průvod 

do sálu hostince Kejstova u nádraží, kdež jednatel 

Místní osvět. komise, řídicí učitel Aug. Dvořák, měl 

slavnostní přednášku, učitelé Štěpán Polášek a Jaro-

slav Vacík měli případné recitace, sokolský pěvecký 

sbor zazpíval píseň ,,Sláva Tobě!“ Po ukončení pro-

gramu byla zapěna státní hymna. Důstojný průběh 

slavnosti a její program, jakož i hojná účast občan-

stva všech vrstev byly jedinečnou národní manifes-

tací, jaké zdejší obec po řadu let již neprožila. Lze 

tvrditi, že slavnostní večer v myslích i srdcích spojil 

aspoň na tu chvíli zdejší občanstvo v jednu rodinu.

I školní slavnosti téhož dne pořádané měly hodnot-

ný a důstojný ráz  holdu úcty, lásky a oddanosti k 

nejvyšší hlavě státu našeho.

Obecní zastupitelstvo ve slavnostní schůzi konané 

dne 7. března zvolilo pana presidenta T. G. Masaryka 

jednomyslně čestným občanem zdejší obce Včelni-

ce - Nový Etynk. 

V rámci těchto oslav jednota divadelních ochotníků 

zahrála Jiráskovo drama „Vojnarka“.

Dne 3. dubna oběsil se tovární dělník Antonín Kolář 

z čísla 63. v stáří 57 let; soudí se, že pití kořalky půso-

bilo u něho nespokojenost v rodině a bylo hlavní 

příčinou předčasné smrti.

Dne 7. dubna v noci se vloupali neznámí lidé do 

domu stavitele Buchty a v kanceláři ukradli spolko-

vých peněz něco přes 100 Kč. Majitel domu šramo-

tem probuzen, když se pachatelé chystali vniknouti 

do bytu, bezděčně zlodějům zmařil další práci a ti 

zmizeli. Četnické pátrací oddělení z Tábora hned z 

rána přijelo, ale stopy za zloději nenašlo. Obecné 

mínění nešlo za obvod obce v podezření, ale brzy 

umlklo.

Dne 14. dubna oslavil 35. výročí svého trvání Hudeb-

ní a pěvecký spolek v Novém Etynku zdařilým kon-

certem orchestrální hudby v sále u Kejstů. Předseda 

spolku, řídící učitel Aug. Dvořák, ocenil činnost spol-

ku po stránce hudební výchovy občanstva i jeho 

působení kulturní, lidumilné a v dobách národního 

útisku vlastenecké. V přehledu naznačil vývoj spolku 

až do dne jubilejního, zdůraznil vytrvalou činnost 

Kronika Augustina Dvořáka - 1935
některých zakládajících členů, kteří stále ještě jsou 

hudebně ve spolku činní a vděčně vzpomněl těch 

členů, kteří již zemřeli, nebo své stáří tráví mimo 

zdejší obec a pozdravil srdečně a uznale dosud žijící 

bývalé členy ve zdejší obci. Jest jen litovati, že tak 

pěkné oslavy se zúčastnilo málo občanstva zdejšího 

a nic nepomohla  výmluva na špatné počasí, kteří 

byli přítomni, dobře rozuměli, že tato výmluva byla 

pláštěm na nevděčnost sousedskou. Bylo povinností 

všech občanů zdejších, aby aspoň při jubilejní slav-

nosti svojí účastí projevili Hudebnímu spolku uznání 

za tu velikou práci, kterou ve zdejší obci vykonal za 

35 let!

Jarní práce polní a zahradní při počasí převážně 

chladném včas skončily a vzhled ozimů sliboval 

dobrou žeň. Jen starost o píci byla tu v popředí, pro-

tože málo vody z jarního tání a málo jarních dešťů  

nestačilo vzrůstu a hustotě trav. Letopisec však 

pozorováním zjistil, že malá péče některých země-

dělců o louky málo odměňuje,  a že  moudrý bedlivý 

hospodář dal - li louce, dostal od ní.

Poslední duben i letos nestál za předešlými, jen stu-

deným počasím podobal se mnohým, již před lety 

minulými známým aprílovým dnům.

Obvyklé ,,pálení čarodějnic“ (starých košťat smolni-

cemi proložených a petrolejem nebo jinou mastno-

tou  politých) na návrších okolních, polích cestách a 

pastvištích, zdá se, je rok od roku živější a slavnější 

(letos i s raketami, továrníkem Boh. Hrůzou vypouš-

těnými). Již po několik let je tento zvyk oživován 

průvodem ,,rekrutů“ s harmonikou a zpěvem k mís-

tu obvyklému a Kozlovské hrázi.

Stále se udržuje zvyk ,,sypání cestiček“, jinde  v 

celém okolí neznámý, náležející v tom, že mládenci 

dřevěnými pilinami označují cestu od domu k domu 

oněch dvou lidí, o nichž zvěděli, že se stýkají jako 

zamilovaní, nebo jsou v tomto ohledu aspoň pode-

zřelí. Často ukáží cestičku ke dvěma srdcím, o jejichž 

vztahu neměli tušení, někdy i omylem způsobí stří-

davé nálady postižených, nikdy však vážné mrzutos-

ti. Zpravidla tento zvyk je považován za nevinný žert 

pro zábavu a poškádlení svobodné mládeže obého 

pohlaví.

1. květen ,,Svátek práce“ za studeného zimního 

počasí a poletujícího sněhu byl zahájen budíčkem 

hudby Františka Vilímka. Dělnictvo uspořádalo schů-

zi v hostinci u Kejstů a večer zahrálo divadlo ,,Karel 

Havlíček Borovský.“

Počasí měsíce května se sněhem a mrazy –5°C, stu-

denými severozápadními poškodilo květy ovocného 

stromoví a rannou zeleninovou sadbu v zahradách. 

Podle lidové pranostiky „Studený máj - v stodole ráj“, 

naděje zemědělců rostly. Nebylo však ani mnoho 

času sledovat rozmary jarní přírody, protože zájem 

občanstva se soustřeďoval spíše k volebnímu zápa-

su, který měl již význačný cíl, 19. květen, kdy měly 

být vykonány volby do Národního shromáždění a 

do senátu.

Do volebního shonu zapadl 14.květen, kdy česko-

budějovický biskup Šimon Bárta biřmoval příslušní-

ky katolické církve z celé farní osady novoetynské. 

Událost tato mnohým občanům dělala zbytečných 

starostí, i vlažní příslušníci byli rozrušeni návštěvou 

církevního hodnostáře a zájem projevovali i mno-

zí jinověrci i bezkonfesní, někteří neodolali, aby si 

zblízka prohlédli vzácného hosta a jeho průvodce. 

Snaha lidovců po ofi ciálním uvítání biskupa měst-

skou radou ztroskotala, třebaže zástupci fašistů i 

republikánů souhlasili. Veřejné mínění zamítavé 

rozhodnutí městské rady schvalovalo, ale pozasta-

vovalo se nad tím, že okresní hejtman, rada politic-

ké správy Leo Knothe z Kamenice n. Lipou přijel v 

úředním stejnokroji k uvítání a zúčastnil se hostiny. 

Někteří občané, kteří ,, šetří “  praporů a nevyvěsí jich 

při státních  slavnostech, tím méně při Husově osla-

vě, při této příležitosti okázale svými prapory pro-

jevili své vnitřní hodnoty. Snad byl tu rozhodující  i 

zájem obchodní - ten však valně nezískal, protože s 

církevními hodnostáři přijeli i ,, párkaři“ a jiní kramáři, 

kteří se svým zbožím se usadili přímo u kostela. 

Volební ruch brzy potlačil tyto zájmy a co bylo snad 

promeškáno, rychle  se napravovalo. Volební schů-

ze, které dosud se konaly, ( první měli lidovci v hos-

tinci u Líbalů ) vyzněly klidně. Schůze ,,Národního 

sjednocení“, pořádaná u Kejstů, byla rušná. Profesor 

Mostecký z Jindřichova Hradce neměl úspěchu. 

Poslední volební schůze fašistů v hostinci u Miklů, 

nejčetněji navštívená, měla bouřlivý průběh a byla 

četnictvem vyklizena.Volební agitace v posledním 

týdnu zaplavovala voličstvo letáky a zejména obě 

právě jmenované strany svými korteši   ( hlavně z 

rodiny Hrůzovy) se snažili získati pro své cíle největší 

číslo straníků.

Výsledek volby dne 19. května přinesl těm nejhorli-

vějším trpké zklamání. 

Pokračování příště
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Kulturní přehled

  Nová Včelnice

6. března – od 20 hodin – sál “U Žida” - Merenda – pořádá 

Český rybářský svaz, MO Nová Včelnice

12. března –16 hodin -  klubovna hasičů – beseda na téma 

“Ochrana a bezpečnost seniorů a kamerový systém”s ppr. 

Ninou Roubíkovou z obvodního oddělení Jihočeské Policie 

Jindřichův Hradec – pořádá SPCCH v ČR, o. s. základní orga-

nizace Nová Včelnice

19. března – plavání “bazén” – Třeboň – pořádá STP, základ-

ní organizace Nová Včelnice

26. března – výroční členská schůze STP, základní organi-

zace Nová Včelnice

  Kamenice nad Lipou

Kino

Sobota 7. března v 19,30 hodin Vernisáž výstavy Adély 

Schönerové, ve 20 hodin Česká RAPublika

Sobota 14. března v 17 hodin Horton, ve 20 hodin Rol-

ling Stones 

Sobota 21. března ve 20 hodin 96 hod. 

Sobota 28. března v 17 hodin Zapomenutý ostrov, ve 

20 hodin Deník nymfomanky 

Kulturní dům

Pondělí 9. března  v 9 a 10.15 hodin Jak se léčí prin-

cové - divadelní pohádka

Úterý 17. března v 16.30 hodin Seniorpárty

Sobota 21. března ve 20 hodin Záhudbí, aneb sladké 

snění 

Městská knihovna

13. 2. – 17. 3. Malované kameny

Čtvrtek 12. 3. v 17 hodin Jarní dekorace

19. 3. – 23. 4.Lucie Říhová -  Malované hedvábí

Čtvrtek 19. 3. v 17 hodin Česká Gotika přednáška 

pana Jaroslava Staňka  v kulturním domě

Čtvrtek 26. 3. v 17 hodin Drátování

Muzeum

1. – 27. 3. Platím -Pokračování výstavy historických 

registračních pokladen ze sbírek Múzea obchodu   

Bratislava
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Zámek

Úterý 24. 3. v 17 hodin Život a dílo Jaroslava Vacka 

Kamenického přednáška PhDr. et PaedDr. Josefa Bílka

  Jindřichův Hradec

Kino Střelnice

 4. Středa 17.30   20.00 - VEŘEJNÝ NEPŘÍTEL Č.1 

– EPILOG

5. Čtvrtek 17.30, 20.00, 6. Pátek 17.30, 20.00, 7. Sobota 

15.30, 17.30, 20.00 - PEKLO S PRINCEZNOU

11. středa jen 19.00 - KAUZA LITVINĚNKO

12. čtvrtek 16.30, 20.00 - PODIVUHODNÝ PŘÍPAD 

BENJAMINA BUTTONA

13. pátek 17.30, 14. sobota 15.30, 17.30 - CESTA NA 

MĚSÍC 3D

13. pátek pouze ve 20.00, 14. sobota pouze ve 20.00 

- AUSTRÁLIE

18. středa 17.00, 20.00, 19. čtvrtek 17.00, 20.00 - CHE 

GUEVARA – REVOLUCE

20. Pátek 17.30, 21. Sobota 15.30, 17.30 - LOVECKÁ 

SEZONA 2

20. Pátek 20.00, 21. Sobota 20.00 - CHAOTICKÁ 

ANA

25. Středa 17.30, 20.00 - JAK SE ZBAVIT PŘÁTEL A 

ZŮSTAT ÚPLNĚ SÁM

26. Čtvrtek  17.30  20.00 - UNDERWORLD: VZPOU-

RA LYCANŮ

27. Pátek 17.30, 20.00, 28. Sobota 17.30, 20.00 - YES 

MAN

1.4. Středa 17.00, 20.00 - VÝMĚNA

PŘEDSTAVENÍ PRO DĚTI - VŽDY OD 15.30 HOD.

28. Sobota - KRTEK A VÍKEND

PŘEHLED KULTURNÍCH POŘADŮ

Neděle 1. 3. - 14.00 - DĚTSKÝ MAŠKARNÍ KARNE-

VAL - KD Střelnice

Pondělí 9. 3. - 19.00 - Clare McIntyre „RŮŽOVÝ ŠAM-

PAŇSKÝ“ - KD Střelnice    

Pondělí 9. 3. - 19.00 - PhDr. Pavel Matlas - „JAPON-

SKÁ INSPIRACE JIHOČESKÝM RYBNÍKÁŘSTVÍM“

- Konferenční sál muzea

Sbor dobrovolných hasičů pořádá 

jako každým rokem 

Dětský maškarní bál,
který se koná 14. března 2009 od 14 h v sále kultur-

ního domu ve Zdešově. 

Na dětské masky čeká plno soutěží, her, odměn a 

hudba Maxíci z Počátek. 

Dechovky 21. století 2009
Sokolovna Ž i r o v n i c e

27.3. Počátecká dechovka; Golčovanka

12.6. Boršičanka; Jihočeští rodáci

18.9.   Zlaťanka; Budvarka

11.12.  Božejáci; Třeboňská 12   

DECHOVKY 21 . STOLETÍ - TO NEJ…

2.8.2009     BABOUCI KERAMIČKA   STRAŃANKA

Čtvrtý ročník Velikonočního benefi čního koncertu roze-

zní kapli sv. Maří Magdaleny v Jindřichově Hradci v úterý 

7. dubna od 19.00 hodin. Bez nároku na honorář vystou-

pí Petr Přibyl, prof. František Kůda, Sara Kučerová i dětský 

pěvecký sbor Nova Domus pod vedením sbormistra Iva-

ny Písařové. Vstupné a sponzorské dary věnuje pořadatel 

Jihočeská hudební společnost občanskému sdružení 

ROSKA, které sdružuje spoluobčany postižené roztrouše-

nou sklerózou. Z těchto 

peněžních prostředků se 

převážně hradí ozdravné 

pobyty pro postižené. 

Přijďte si poslechnout 

krásnou hudbu a 

pomozte tak lidem, 

kteří to potřebují!                                   
(vlk)

Profíci i amatéři na pomoc 
vozíčkářům

Více informací naleznete na nových webových 

stránkách www.petr-pribyl.eu                            
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